
BR.0012.3.5.2015 
 

Protokół Nr  5/15 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 13 kwietnia  

2015 roku 
 

W posiedzeniu uczestniczyli radni – zgodnie z listą obecności oraz Pani Eugenia Pawłowska 
Skarbnik MiG, Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG, Pani Helena Polanowska, Pani 
Monika Marciszyn, Pani Katarzyna Dwornik, Pan Wiesław Drozdowski, Pan Wojciech 
Kacperski, Pani Jadwiga Zawada oraz Dyrektorzy placówek oświatowych. 
 
Porządek obrad: 

1. Opiniowanie sprawozdania Burmistrza MiG z wykonania budżetu za rok 2014  
w działach podległych komisji. 

2. Konsultacje w sprawie zmian w Regulaminie wynagradzania nauczycieli. 
3. Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w 2014r. Planowane zadania do realizacji  

w 2015r. 
4. Dyskusja nad głównymi kierunkami rozwoju sportu i turystyki w Gminie Sobótka. 
5. Rozmowy na temat reaktywacji Festiwalu Słowian. 
6. Sprawy różne. 

 
Ad. 1 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska zapytała, czy ktoś z radnych ma jakieś 
uwagi lub pytania do sprawozdania Burmistrza z wykonania budżetu za 2014r.? Powiedziała, 
że analizując sprawozdania poszczególnych placówek zauważyła, że wszystkie zrealizowały 
swoje zadania prawie w 100% i żadna jednostka nie przekroczyła swojego budżetu. Dodała, 
że dziwi ją to, ponieważ w trakcie roku plany finansowe jednostek są zmniejszane lub 
zwiększane, a sprawozdanie tego nie obrazuje i trudno wówczas mówić o dyscyplinie 
finansowej. Podkreśliła, że brakuje jej informacji jak te plany w ciągu roku się zmieniały 
wraz z uzasadnieniem zmian. Powiedziała, że nie do końca są dla niej zrozumiałe kryteria 
przyznawania godzin poszczególnym jednostkom oświatowym. Poinformowała, że 
analizowała koszt utrzymania jednego ucznia w poszczególnych szkołach i najdroższą szkołą 
jest Szkoła Podstawowa w Świątnikach, a najtańszą SP1 z uwagi na liczebność uczniów. 
Zapytała z czego to wynika, że jeżeli chodzi o przydział godzin z budżetu gminy to 
najmniejsza szkoła ma 7 godzin dodatkowych na zajęcia korekcyjno - kompensacyjne, a 
największa nie ma w ogóle? Dodała, że porównywała także wielkości etatów jeżeli chodzi o 
zatrudnienie w bibliotekach i również nie są one porównywalne jeżeli weźmie się pod uwagę 
wielkość placówki. Odnosząc się do sprawozdania z wydarzeń kulturalnych i sportowych 
zaznaczyła, że zawierają one mnóstwo zdjęć i opisów, a jej zdaniem skoro jest to 
sprawozdanie z wykonania budżetu to powinno zawierać informacje ściśle z tym związane. 
Dodała, że tak obszerna część informacyjna jest zbędna w momencie zatwierdzania 
sprawozdania z wykonania budżetu. Powiedziała, że jej zdaniem opisowa część do 
sprawozdania potrzebna jest jedynie w przypadku przekroczenia finansowego lub braku 
realizacji któregoś z zadań.  
Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG wyjaśniła, że wszystkie zmiany budżetu w ciągu 
roku są opiniowane przez radnych na posiedzeniach komisji i każda uchwała zawiera 
uzasadnienie. Powiedziała, że można pokusić się o zawarcie w sprawozdaniach szkół 
informacji o jaką kwotę został zmieniony budżet i z czego ta zmiana wynikała. Dodała, że 
najwcześniej są w stanie wprowadzić to do sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 
2015r. Odnosząc się do obszernego sprawozdania ŚOKSiR powiedziała, że nie ma czegoś 
takiego jak wzór sprawozdania z wykonania budżetu instytucji kultury. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że zauważyła również iż 



często w sprawozdaniach pojawia się hasłowo jakaś pozycja np. usługi obce i nie wymienia 
się jej składowych. Dodała, że bardzo dużo wydajemy np. na promocję podczas gdy mamy 
wiele innych, bardziej pilnych potrzeb na które brakuje nam pieniędzy.  
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że są takie sytuacje, gdy gadżety 
promocyjne są naprawdę niezbędne. Powiedziała, że np. przy okazji Półmaratonu gminę 
odwiedziło wiele ważnych osób z różnych środowisk i zawsze wręczało się im jakiś drobny 
upominek. Dodała, że tego typu imprez w ciągu roku jest bardzo dużo i potrzeby są duże.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że jest zwolennikiem 
„zaciskania pasa” jeżeli sytuacja tego wymaga.  
Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że podczas organizacji olimpiady młodzieży 
również oczekiwano, że gmina da coś od siebie i pamięta jak siedzieli razem z Panią Skarbnik 
i Burmistrzem zastanawiając się co takiego można dać zawodnikom na pamiątkę dlatego 
będzie bronił tego typu zakupów. Dodała, że nie są to gadżety, które są nikomu niepotrzebne.  
Radna Lidia Sączawa odnosząc się do godzin dodatkowych w szkołach powiedziała, że jej 
zdaniem wynika to z zapotrzebowania składanego przez dyrektora. Dodała, że te godziny są 
niezbędne w szkole. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że zdaje sobie z tego 
sprawę, ale zastanawia ją to, że są tylko w jednej placówce.  
 
Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionego 
sprawozdania Burmistrza z wykonania budżetu za rok 2014 
Głosów „za” 7, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2 
 
Ad. 2 
Pani Helena Polanowska wyjaśniła, że chodzi o regulamin określający wysokość oraz 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 
pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia. Dodała, że obowiązująca uchwała 
jest z 2009r. Przedstawiła treść wspomnianej uchwały (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu).  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że sprawa dodatków była 
wielokrotnie przedstawiana w poprzednich kadencjach, ale nigdy nie miało to przełożenia na 
ich rzeczywistą zmianę. Poprosiła dyrektorów o ich sugestie w tym temacie. 
Pan Mirosław Jarosz Dyrektor Gimnazjum Gminnego powiedział, że nauczyciel 
wychowawca dostaje 2,25 zł od ucznia (średnio 45 zł brutto za oddział). Dodał, że chyba  
w całym województwie dolnośląskim nie ma tak niskich stawek. Zaznaczył, że jest to 
naprawdę ciężka praca. Powiedział, że jego zdaniem stawka w wysokości 100 zł nie byłaby 
wygórowaną stawką. Odnosząc się do dodatków motywacyjnych, powiedział, że przy dużej 
placówce takiej jaką zarządza w miarę rozsądnie jest w stanie podzielić kwotę, którą 
dysponuje. Dodał, że współczuje koleżankom, które pracują w mniejszych szkołach. 
Powiedział, że nic lepiej nie motywuje do lepszej pracy niż gratyfikacja finansowa. 
Zaznaczył, że dodatek motywacyjny nie otrzymują wszyscy, ale określona grupa i u niego jest 
to średnio 11 osób z grupy około 40 nauczycieli. Poinformował, że 40 zł dla opiekuna stażu to 
również bardzo niska stawka i należałoby się nad nią również pochylić. Dodał, że jego 
zdaniem kwota 60-70 zł wcale nie byłaby wygórowana. Powiedział, że zdaje sobie sprawę  
z sytuacji finansowej gminy dlatego nie chciałby zostać źle odebrany. Poprosił jedynie  
o pochylenie się nad tym tematem.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że pyta o propozycje zmian, 
ponieważ później poprosi referat oświaty o przygotowanie skutków finansowych takich 
zmian.  
Radny Zbigniew Goldwasser zapytał ilu nauczycieli dotyczy dodatek dla opiekuna stażu? 
Pan Mirosław Jarosz Dyrektor Gimnazjum Gminnego powiedział, że w jego przypadku 
może to być około 11 osób, ale co roku liczba ta się zmienia.  



Pani Alicja Kamińska Dyrektor SP Nr 2 powiedziała, że całkowicie popiera Dyrektora 
Gimnazjum Gminnego. Dodała, że u niej do obowiązków wychowawcy dochodzą jeszcze 
obowiązki, które w innych szkołach ma pedagog dlatego uważa, że propozycja złożona przez 
Pana Mirosława Jarosza byłaby satysfakcjonująca. Odnosząc się do dodatku dla opiekuna 
stażu poinformowała, że w tym roku będzie miała 2 postępowania. Dodała, że opiekun ma 
naprawdę bardzo dużo dodatkowych obowiązków. Odnosząc się do dodatków 
motywacyjnych powiedziała, że mając na całą placówkę 450 zł ciężko jest zmotywować, 
ponieważ wszyscy są chętni do pracy i chętnie angażują się w różnego rodzaju 
przedsięwzięcia.  Powiedziała, że gdyby mogła nauczycielowi dać 100-150 zł brutto to myśli, 
że byliby zadowoleni.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska zapytała o propozycję dodatków 
dyrektorskich? 
Pani Alicja Kamińska Dyrektor SP Nr 2 powiedziała, że w innych gminach również są one 
wyższe. Dodała, że w małych szkołach, gdy nie mają zastępców i dodatkowo prowadzą 
zajęcia mają naprawdę bardzo dużo obowiązków.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska poinformowała radnych, że pula na 
dodatki motywacyjne jest wspólna dla dyrektora i pracowników. Dodał, że już kilkakrotnie 
postulowano o wyodrębnienie puli dla nauczycieli i puli dla dyrektora.  
Pani Mariola Pilichowska Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rogowie Sobóckim 
powiedziała, że w gminach ościennych dodatki są wyższe. Dodała, że w przypadku małych 
placówek kwota na dodatki motywacyjne jest trudna do rozdzielenia, ponieważ wszyscy się 
angażują i mają dokładane dodatkowe obowiązki. Odnosząc się do opiekunów stażu 
poinformowała, że w chwili obecnej ma ich 2.  
Pani Ewa Żurawik Dyrektor SP w Świątnikach odnosząc się do dodatków motywacyjnych 
powiedziała, że rzeczywiście niezręczne jest to, że pula na dyrektora i nauczycieli jest jedna i 
w momencie kiedy oni dostaną dodatek, to automatycznie mniej otrzymują nauczyciele. 
Powiedziała, że kwoty na dodatek za wychowawstwo są żenująco niskie. Dodała, że w tym 
roku nie ma opiekuna stażu, ale ten dodatek jest również bardzo niski. Poprosiła także  
o pochylenie się nad tematem dotyczącym przydzielenia godzin obowiązkowych dla 
dyrektorów. Powiedziała, że przydział 8 godzin dla dyrektora, który nie ma zastępcy przy 
narastających obowiązkach jest trudny do realizacji. Dodała, że liczba tych godzin od ponad 
20 lat nie uległa zmianie. Przypomniała, że około 3 lata temu grupowo dyrektorzy 
występowali w tej sprawie.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że w Szkole Podstawowej 
Nr 1 Dyrektor nie ma godzin dyrektorskich.  
Pani Ewa Żurawik Dyrektor SP w Świątnikach poprosiła o ujęcie w regulaminie również 
nauczyciela wspomagającego oraz asystenta.  
Pani Elżbieta Hrab Dyrektor Przedszkola powiedziała, że w chwili obecnej ma 2 osoby 
odbywające staż. Odnosząc się do kwestii dodatku motywacyjnego poinformowała, że kwota 
jaką posiada do dyspozycji waha się w granicach 600-700 zł. Powiedziała, że w przedszkolu 
wychowawcy pełnią również funkcję opiekuńczą dlatego uważa, że dodatki te są bardzo 
niskie. Powiedziała, że wzrasta liczba dzieci do pomocy psychologicznej i wczesnego 
wspomagania dlatego bardzo potrzebny byłby psycholog (chociaż godzinę w tygodniu).  
Pani Jadwiga Zawada powiedziała, że minęło już 6 lat od kiedy dodatki te nie były 
zmieniane dlatego podpisuje się pod wypowiedziami dyrektorów, że koniecznie trzeba je 
zmienić. Powiedziała, że należałoby również ujednolicić na terenie gminy pensum dyrektora.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska zwracając się do Pani Heleny 
Polanowskiej poprosiła o przygotowanie symulacji kosztowej zmiany dodatków.  
Radny Witold Nazimek zapytał jakie są roczne wydatki na oświatę i jaki udział w nich 
stanowi subwencja oświatowa? 
Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG powiedziała, że na oświatę wydano około  
14.170.000 zł, a subwencja wyniosła 6.173.000 zł. Odnosząc się do dyskusji na temat 



dodatków powiedziała, że np. w urzędzie nie ma systemu motywowania, czy nagradzania  
i tak naprawdę w ramach swojego wynagrodzenia pracownik powinien wykonywać swoją 
pracę najlepiej jak potrafi. Powiedziała, że od kiedy pracuje w urzędzie cały czas słyszy, że 
nauczyciele nie są doceniani i że są źle wynagradzani, a to nie jest prawda. Dodała, że liczba 
dzieci spadla, a środki na oświatę wzrastają i jej zdaniem trzeba spojrzeć na ten problem 
całościowo. Powiedziała, że jako skarbnik nie uważa, aby oświata w naszej gminie była 
niedofinansowana. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że w ostatnich latach 
przybyło bardzo dużo nowych zadań dla nauczycieli związanych z nadzorem pedagogicznym 
i pomocą psychologiczną. 
Pan Mirosław Jarosz Dyrektor Gimnazjum Gminnego powiedział, że nie twierdzi, że 
oświata w gminie Sobótka jest zaniedbywana. Powiedział, że gdy pracował w Bogatyni jego 
dodatek motywacyjny wynosił 1560 zł. Poprosił, aby zwrócić szczególną uwagę na 
nauczyciela wychowawcę, aby nie otrzymywał 30 zł miesięcznie za wychowawstwo.  
Pani Ewa Żurawik Dyrektor SP w Świątnikach powiedziała, że mówiąc o dodatku 
motywacyjnym nie miała na myśli codziennego zakresu obowiązków nauczyciela, ale 
wszystkie dodatkowe zadania, których poza nauczaniem jest coraz więcej. 
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że dzieci może jest mniej, ale przychodzą z bardzo 
dużymi problemami, które spadają na barki nauczyciela. Dodała, że są sytuacje, gdy 
nauczyciel wspomagający jest naprawdę bardzo pomocny. 
Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG powiedziała, że wszyscy mają coraz więcej 
obowiązków i z roku na rok jest coraz gorzej. Powiedziała, że jeżeli nauczyciele są źle 
wynagradzanie to rolą państwa jest również pomoc. Dodała, że nie można wszystkiego 
przerzucać na gminy.  
Radny Zbigniew Goldwasser zapytał jaki procent stanowią wynagrodzenia w ogólnej puli 
wydatków na oświatę? 
Pani Helena Polanowska odpowiedziała, że ponad 80% planu finansowego każdej szkoły.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że nie mówi się o tym, ale 
po likwidacji poradni psychologiczno-pedagogicznej w Sobótce większy ciężar spadł na 
nauczycieli wychowawców, ponieważ niektórym rodzicom ciężko jest dojechać do 
Wrocławia.  
Pani Helena Polanowska odnosząc się do dodatku za wychowawstwo powiedziała, że należy 
zdecydować, czy będzie to określona kwota za oddział, czy kwota będzie uzależniona od 
ilości uczniów  w oddziale. Powiedziała, że liczebność klas jest bardzo różna. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że czasem się zdarza, że 
klasa jest mniej liczna, ale więcej dzieci ma orzeczenia i wówczas ciężko jest porównywać 
oddziały.  
Pani Alicja Kamińska Dyrektor SP Nr 2 powiedziała, że jej zdaniem kwota powinna być 
taka sama, ponieważ na wychowawcy spoczywają te same obowiązki.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że gdy będą już znane 
kwoty powrócą do tematu i wówczas będą pytać Dyrektorów, gdzie szukaliby oszczędności 
na wprowadzenie nowych dodatków.  
 
Ad.4 1:10 
Radny Andrzej Kociński przedstawił propozycję rozwoju turystyki na obszarze Miasta i 
Gminy Sobótka (informacja stanowi załącznik do protokołu).  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że ma nadzieję, że Pan 
Andrzej Kociński przy udziale osób przez siebie wybranych stworzy konkretne zadania, 
którymi będzie można w pewien sposób pokierować. Dodała, że może trzeba będzie 
przeprowadzić większą debatę z mieszkańcami, aby wspólnie opracować jakiś plan rozwoju. 
Poprosiła Pana Zbigniewa Goldwassera o omówienie spraw związanych ze sportem.  
Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że jeżeli chodzi o duże imprezy to w tym roku 



odbył się już Półmaraton Ślężański oraz Otwarcie Sezonu Kolarskiego. Dodał, że czekają nas 
jeszcze Mistrzostwa Polski w Kolarstwie. Powiedział, że w większości osoby biorące udział 
w tych imprezach przyjeżdżają do nas ze swoimi rodzinami i dla nich również trzeba mieć 
jakąś alternatywę. Powiedział, że brakuje mu informacji ile klubów i stowarzyszeń działa na 
terenie naszej gminy. Dodał, że patrząc na wykaz zamieszczony na naszej stronie ma 
wrażenie, że dawno nie był aktualizowany. Poinformował, że teraz Burmistrz ogłosił konkurs 
i do 15 kwietnia stowarzyszenia mogą składać oferty na realizację określonych zadań. Dodał, 
że być może stowarzyszenia w jakiś sposób się ujawnią. Powiedział, że mamy na terenie 
naszej gminy kilku sportowców, którzy promują nas nie tylko w kraju, ale również za granicą. 
Zwrócił uwagę na sporty zespołowe, ponieważ jako gmina nie mamy drużyny, która w jakiejś 
dziedzinie by się szczególnie wybijała. Podkreślił, że sport jest kosztownym 
przedsięwzięciem i zawsze trzeba go wspierać finansowo.  
Pani Monika Marciszyn odnosząc się do wypowiedzi w sprawie bazy klubów i 
stowarzyszeń działających na terenie naszej gminy, zamieszczonej na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej poinformowała, że baza ta jest aktualizowana. Dodała, że występuje do 
organizacji pozarządowych z pytaniami, czy istnieją jeszcze i czy działają i otrzymuje 
informacje potwierdzające ich funkcjonowanie pomimo tego, że nie współpracują z gminą. 
Poinformowała, że na terenie gminy około 30 organizacji corocznie składa swoje oferty na 
dofinansowanie. Podkreśliła, że nie ma czegoś takiego jak pomoc finansowa 
stowarzyszeniom. Dodała, że następuje jedynie zlecenie przez Burmistrza tym organizacjom 
realizacji pewnych określonych zadań, za czym idą środki finansowe. Zaznaczyła, że nie 
pomagają finansowo organizacjom, które są w trudnej sytuacji finansowej, ponieważ środki 
przeznaczone są na realizację określonych zadań.  
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że konkurs organizowany przez 
Burmistrza nie jest odzwierciedleniem aktywności organizacji, ponieważ nie wszystkie 
organizacji występują o środki. 
Radny Krzysztof Krzeszowski zapytał, co w chwili obecnej dzieje się z Akademią Sportu i 
czy ruszyła ona jako prywatna inicjatywa Pana Bartosza Huzarskiego czy jako Akademia 
Sportu skupiająca kilka dyscyplin?  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że trzeba zaprosić na jedną z 
komisji Pana Bartosza Huzarskiego i wówczas wszystko będzie jasne. Zwróciła się z 
zapytaniem do Pana Wiesława Drozdowskiego czy są już jakieś ustalenia w sprawie pisma 
MKS „Ślęża” Sobótka dotyczącego włączenia klubu w struktury ŚOKSiR? 
Pan Wiesław Drozdowski odpowiedział, że włączenie klubu w struktury organizacyjne 
ŚOKSiR pociąga za sobą pewne konsekwencje i ma wrażenie, że działacze klubu nie do 
końca zdają sobie z tego sprawę. Dodał, że w chwili obecnej trwa jeszcze runda rozgrywek, 
które kończą się na przełomie czerwca. Poinformował, że pierwszą rzeczą jaką MKS 
powinien zrobić to rozwiązać się jako stowarzyszenie. Powiedział, że tego typu propozycje ze 
strony klubu składane były już wcześniej i podejmowano już działania zmierzające do 
połączenia klubu z Sobótki z klubem z Sobótki Zachodniej tworząc jedną, silną drużynę. 
Podkreślił, że niestety te działania nigdy nie doprowadziły do konkretnych ustaleń. 
Powiedział, że dla nich jest to również nowa sytuacja, ponieważ w swoich strukturach 
organizacyjnych nie mają  prowadzenia klubu, który aspiruje do A klasy. Dodał, że ma 
nadzieję, że do kolejnego spotkania będzie miał bardziej szczegółowe ustalenia.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska wyjaśniła, że pyta o to, ponieważ Rada 
Miejska otrzymała to pismo do wiadomości. Zapytała jak ŚOKSiR widzi rozwój sportu na 
terenie naszej gminy? 
Pan Wiesław Drozdowski przypomniał, że przy okazji aplikowania o środki na remont domu 
kultury na ul. Chopina jednym z głównych argumentów był pomysł stworzenia Centrum 
Kultury Słowiańskiej (ścieżka poznawcza).  
Pan Wojciech Kacperski odnosząc się do tematu sportu powiedział, że mamy go na takim 
poziomie na jaki nas stać. Powiedział, że powstała Akademia Piłkarska i widać już efekty jej 



pracy. Dodał, że mamy również juniorów, którzy grają w lidze okręgowej. Zaznaczył, że na 
pewno marzeniem byłoby mieć jedną drużynę, która grałaby w lidze okręgowej. 
Poinformował, że na stadionie trenuje zarówno Sobótka, Sobótka Zachodnia jak i Akademia 
Piłkarska i wszyscy mają jednakowe warunki. Dodał, że mamy także ligę siatkarską, fitness, 
gimnastykę 65+, a mieszkańcy korzystają z bieżni. Powiedział, że jego zdaniem nie jest źle 
jeżeli chodzi o sport na terenie naszej gminy.  
Pan Wiesław Drozdowski poruszył temat konieczności odnowienia kortów tenisowych, 
ponieważ do tej pory jedyne prace jakie wykonywano to uzupełnianie mączki. Dodał, że 
otrzymają 3 propozycje remontu uwzględniające różne nakłady finansowe na to zadanie.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że do rozmów na temat 
kultury i sportu powrócą w miesiącu czerwcu, ponieważ wówczas zaplanowane jest spotkanie 
z pasjonatami działającymi na naszym terenie. 
 
Ad. 3 2:10 

Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że każdy z radnych miał 
możliwość zapoznania się ze sprawozdaniem OPS za 2014r. Dodała, że liczby przedstawione 
w tym sprawozdaniu są imponujące, ponieważ pomocą objęto 3.300 osób.  
Radny Andrzej Kociński powiedział, że jego przeraża to, że aż tyle pomocy na terenie 
naszej gminy jest potrzebne. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że ośrodek dożywia 190 
dzieci. Zapytała, czy planowane jest ubogacenie dożywiania? 
Pani Katarzyna Dwornik odpowiedziała, że w chwili obecnej umowa podpisana jest do 
końca czerwca. Dodała, że w wakacje będą zbierać oferty na kolejny okres dożywiania i 
zobaczą na ile środki finansowe pozwolą im na zwiększenie kaloryczności i urozmaicenie 
posiłków.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska zaapelowała o to, aby posiłki były 
bogatsze.  
Radny Witold Nazimek zapytał, czy OPS kontroluje osoby, które korzystają z zasiłków 
stałych i sprawdza na co osoby te wydatkują otrzymane środki? 
Pani Katarzyna Dwornik powiedziała, że zasiłek ten jest uzależniony od stopnia 
niepełnosprawności osoby i zasiłek ten nie może zostać odebrany. Dodała, że gdy tylko 
otrzymują sygnał, że jakaś osoba przepija zasiłek to interweniują i wówczas jeżeli sytuacja się 
powtarza zasiłek zamieniany jest na formę rzeczową.  
Radny Emil Pawlina powiedział, że wystarczyłoby zobaczyć po godz. 18 co dzieje się z 
tymi osobami.  
Radny Witold Nazimek powiedział, że jego zdaniem osobom, które są sprawne, a korzystają 
z zasiłku można zlecić pewne prace np. porządkowe. 
Radny Tomasz Furyk zapytał, czy są takie przypadki, że rodziny korzystające z zasiłku staja 
na nogi i zaczynają normalnie funkcjonować? 
Pani Katarzyna Dwornik odpowiedziała, że tak, ale jest to niewielki procent.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska zapytała, kto będzie realizował nowe 
zadania, które przejął OPS od 1 kwietnia 2015r.? 
Pani Katarzyna Dwornik odpowiedziała, że od 1 kwietnia przejęli zadania dotyczące 
profilaktyki, przeciwdziałania alkoholizmowi, narkomanii i przemocy. Dodała, że zadania te 
nadal będzie prowadziła Pani Joanna Gonera, ponieważ zadania zostały przekazane wraz z 
pracownikiem.  
Radny Krzysztof Krzeszowski zapytał, kto wyszedł z propozycją przekazania tych zadań? 
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG odpowiedziała, że w wielu gminach zadanie to 
prowadzone jest w OPS dlatego zdecydowano się na taką reorganizację. Dodała, że Pani 
Joanna Gonera wyraziła na to zgodę.  
Radna Lidia Sączawa zapytała, czy współpraca z sądem rodzinnym uległa jakiejkolwiek 
poprawie? 



Pani Katarzyna Dwornik powiedziała, że dają sygnały, że współpraca z kuratorem 
społecznym układa się źle. Dodała, że są nawet takie przypadki, że kurator dzwoni do OPS i 
wypytuje o rodzinę, a tak naprawdę powinno być odwrotnie.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska zapytała jak OPS pomógł Panu 
Szekiełdzie w zakupie ortez? 
Pani Katarzyna Dwornik powiedziała, że nie umie w chwili obecnej powiedzieć jak zostało 
to rozwiązane.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że jako Caritas sprawdzili, że brakuje około 5 tys. do 
zakupu wspomnianych ortez. Dodała, że w piśmie z tego co pamięta nie zaznaczono, że 
otrzymali także kwotę 5 tys. od Ślężańskiego Kręgu po jednym z organizowanych balów.  
Przewodnicząca Komisji Ewa Białobrzeska dodała, że z tego co jej wiadomo, kwota ta była 
zawarta w zapisanej kwocie 8 tys.  
 
Ad. 6 2:33:23 
Pani Monika Marciszyn przedstawiła sprawozdanie z realizacji programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi za 2014r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
Radny Zbigniew Goldwasser zapytał, czym było podyktowane to, że nie rozdysponowano 
całej kwoty przewidzianej na ten cel tylko pozostawiono 2 tys.? 
Pani Monika Marciszyn odpowiedziała, że taka była decyzja Burmistrza po przejrzeniu ofert 
wszystkich organizacji.  
Radny Zbigniew Goldwasser zapytał, czy były jakieś zadania gdzie proporcja pomiędzy 
wysokością udzielonej dotacji, a wielkością wkładu własnego była zachwiana? Dodał, że 
chodzi mu np. o wyjazd do Tokio. 
Pani Monika Marciszyn odpowiedziała, że było to około 50% do 50%. 
Radny Tomasz Furyk zapytał, czy dotacje przyznawane poza konkursem wynikały  
z bieżącego zapotrzebowania? 
Pani Monika Marciszyn odpowiedziała, że tak. Poinformowała, że do Burmistrza wpłynął 
wniosek o przyznanie nagrody finansowej za osiągnięcie sportowe Pana Michała 
Jakubowskiego, który zdobył II miejsce na Mistrzostwach Świata w Karate. Dodała, że jest to 
członek naszego sobótczańskiego klubu oraz mieszkaniec naszej gminy.  
Radny Zbigniew Goldwasser zapytał, czy osoba ta spełnia wszystkie wymogi zawarte w 
uchwale Rady Miejskiej? 
Pani Monika Marciszyn odpowiedziała, że tak. Dodała, że za takie osiągnięcie zgodnie  
z ustawą przysługuje nagroda w wysokości trzykrotności najniższego wynagrodzenia  
w 2014r. Zaznaczyła, że jest to jednorazowa nagroda.  
 
Komisja jednogłośnie pozytywie zaopiniowała wniosek o przyznanie nagrody dla Pana 
Michała Jakubowskiego. 
 
Ad. 5 
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że zastanawia się na ile w chwili obecnej możliwe jest 
powrócenie do organizacji imprezy Festiwal Słowian? Powiedział, że w imprezę 
zaangażowani byli wszyscy gminni artyści działający na naszym terenie. Dodała, że na pewno 
trzeba byłoby reaktywować grupę, która zechciałaby się podjąć tego zadania i powrócić do 
organizacji Targów Sobótkowych. 
Pan Wiesław Drozdowski powiedział, że impreza Festiwal Słowian organizowana w 2008r.  
i 2009r. była bardzo kosztownym przedsięwzięciem. Dodał, że współpraca z Agencją 
Artystyczną JEDYNKA zaczęła iść w złym kierunku, a poza tym na wyspie Wolin 
organizowana była już od 18 lat podobna impreza i pojawiły się problemy z prawem 
autorskim. Odnosząc się do targów sobótkowych powiedział, że były dobrą imprezą, do której 
rzeczywiście warto byłoby powrócić. Jako uzupełnienie przedstawił na czym miało polegać 
przedsięwzięcie „Wesele pod Ślężą”.  Dodał, że zawsze można powrócić również do tego 



pomysłu.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska zapytała dlaczego w nowym planie 
ŚOKSiR na 2015r. nie ma dożynek? Dodała, że jej zdaniem usunięcie dożynek to pójście po 
najniższej linii oporu, a jest to impreza środowiskowa, która wpisana jest w historię naszego 
regionu. Powiedziała, że jej zdaniem należy zrezygnować z innych zadań, a dożynki powinny 
zostać zorganizowane. Dodała, że przy okazji dożynek można połączyć kilka imprez w jedną 
całość. Powiedziała, że np. Bieg Niezłomnych jest nową imprezą na którą przeznacza się  
10 tys. zł. Podkreśliła, że jej zdaniem pominięcie dożynek w przedstawionej propozycji nie 
jest dobrym rozwiązaniem.  
Pan Wiesław Drozdowski odnosząc się do imprezy Bieg Niezłomnych powiedział, że nie 
jest to typowa impreza sportowa, ale impreza, która niesie również ze sobą wagę edukacyjną. 
Przedstawił informacje na temat organizacji tej imprezy. Powiedział, że rezygnacja z dożynek 
nie była łatwą decyzją ale po decyzji o zmniejszeniu środków dla ŚOKSiR o 150 tys. poza 
imprezami sportowymi było to najkosztowniejsze przedsięwzięcie. Zaznaczył, że jeżeli 
zdaniem radnych należy powrócić do tematu dożynek to tak zrobią.  
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska zapytała, czy Dolnośląskie Święto 
Folkloru zaplanowane na czerwiec nie mogło być oprawą dożynek? Poprosiła o przyjrzenie 
się zaplanowanym zadaniom i podejście po gospodarsku do ich realizacji. Dodała, że proszą o 
przedstawienie propozycji na kolejnym posiedzeniu komisji. Powiedziała, że może należałoby 
wykorzystać również zasoby Pana Lecha, który aranżuje piękne żywe obrazy w terenie. 
Pan Wiesław Drozodowski przedstawił informację na temat propozycji współpracy z Panem 
Dariuszem Lechem Dodał, że to również wiąże się z określonymi kosztami, które ŚOKSiR 
musiałby ponieść.  
Radny Witold Nazimek powiedział, że jeżeli u nas nie będzie takiej gwiazdy jak w 
Kobierzycach, to nikt do nas nie przyjedzie. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że przyjdą rolnicy z 
wieńcami.  
Radny Zbigniew Goldwasser zapytał, czy decyzja o wykreśleniu dożynek została 
uzgodniona z Burmistrzem? 
Pan Wiesław Drozodowski odpowiedział, że informował go, że skłania się do takiej decyzji, 
ale sama decyzja była jego. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska nawiązała do pisma w sprawie 
funkcjonowania systemu tablic i słupów ogłoszeniowych na terenie MiG Sobótka, które 
złożył ŚOKSiR. Zaznaczyła, że Rada powróci do tego tematu ustalając tematykę komisji na II 
półrocze 2015r.  
 
Ad. 6 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska poinformowała, że wpłynęły dwa pisma 
od Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 1 w sprawie wyrażenia zgody na uruchomienie 
dodatkowych środków na pomoc prawną w związku z nasilającymi się atakami ze strony 
Rady Rodziców.  
Radny Aleksander Łężniak zapytał, czy jest to kompetencja Rady czy Burmistrza? 
Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG powiedziała, że to Rada podejmuje decyzję  
o zwiększeniu planu finansowego szkoły. Dodała, że Rada może również podjąć decyzję, że 
wyraża zgodę na pomoc prawną, ale w ramach uchwalonego planu finansowego szkoły. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ewa Białobrzeska powiedziała, że jej zdaniem Dyrektor, 
który jest zwolniony z zajęć dydaktycznych, powinien tak pokierować współpracą z Radą 
Rodziców, aby nie było potrzeby zatrudniania pomocy prawnej. Zaznaczyła, że jej zdaniem 
więcej dałaby konferencja na temat budowania płaszczyzny współpracy niż zatrudnianie 
pomocy prawnej. Powiedziała, że konferencja kosztuje 1500 zł i gdyby każdy pokrył koszty 
w wysokości 50% to nie byłoby to duże obciążenie, ani dla Dyrektora, ani dla Rady 
Rodziców. Dodała, że jej zdaniem szkoła ma o wiele więcej potrzeb niż pomoc prawna.  



 
Komisja jednogłośnie poprosiła o przygotowanie takiej odpowiedzi na wniosek Dyrektora 
szkoły.  
 
Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że gdyby chcieli się spotkać i rozmawiać ze sobą 
to nawet żadna konferencja nie byłaby potrzebna.  
Przewodnicząca Komisji Ewa Białobrzeska powiedziała, że ona gdy miała jakiś problem to 
zapraszała na spotkanie całe trójki klasowe i wszyscy siadali przy jednym stole, aby 
rozmawiać.  
 
 
 
 
Protokołowała         Przewodnicząca Komisji 
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